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خبر ویژه

خبر

هم مسیر  شما   تا    واکسیناسیون
تخفیف  ویژه   اسنپ   برای   سفر   به   مراکز   

واکسن   در ۱۱   شهر   تمدید   شد

واکسیناسیون سراســری اصلی ترین راه مقابله با  �
ویروس کرونا به شــمار می رود که از اوایل امسال در 
کشور ما نیز آغاز شــده است. در همین راستا سامانه  
اسنپ اعلام کرده که قصد دارد در فرایند ایمن سازی 
مردم کشور در برابر کرونا همراه کاربرانش باشد و در 
راســتای این مسئولیت اجتماعی خود، از اول خرداد، 
طرح تســهیل مراجعه به مراکز واکسیناســیون را با 
شعار «اسنپ، هم مسیر شما تا واکسیناسیون»  شروع 
کرده اســت. در فاز نخست این طرح حمایتی، از اول 
تا ۱۵خرداد، از مبدأ یا به مقصد مراکز واکسیناســیون 
شــهر تهران و حومه، ســفر نیم بها بــرای مراجعه  
ســالمندان به این مراکز در نظر گرفته شــد.  با توجه 
به اثربخش بودن این طرح، این ســامانه در نظر دارد 
فاز دوم طرح حمایتی سفر به مراکز واکسیناسیون را 
در سایر شهرهای کشــور و برای سایر گروه های سنی 
ادامــه دهد. به این ترتیــب، از ۱۵ تا ۳۱ خرداد، علاوه 
بر تهران، شهروندان شهرهای مشهد، اصفهان، شیراز، 
تبریز، اهواز، ساری، رشت، قم، قزوین و کرج می توانند 
برای رفت و آمد به مراکز منتخب واکسیناسیون شهر 

خود از تخفیف ویژه  اسنپ بهره مند شوند. 
جزئیات     تخفیف   واکسیناسیون

تخفیف ۵۰ درصدی اسنپ ویژه  دو سفر (مجموعا 
تا ســقف ۳۰هزار تومان) از مبدأ یــا به مقصد مراکز 
منتخب واکسیناســیون مشخص شــده روی نقشــه  
اسنپ، از ســاعت ۷ صبح تا ۱۵، قابل استفاده است. 
برای استفاده از این سفر نیم بها تنها کافی است بعد از 
انتخاب لوکیشن دقیق یکی از مراکز واکسیناسیون در 
اپ اسنپ، عبارت vaccine را در بخش «کد تخفیف» 
وارد کنیــد.  با وجود آنکه هنوز فهرســت جامعی از 
مراکز واکسیناسیون کرونا به طور رسمی منتشر نشده 
است، اما اسنپ ســعی کرده تمامي مراکز فعال در 
شهر تهران را پوشش دهد و در دیگر شهرها نیز مراکز 
منتخبی در نقشه  خود نشانه گذاری کند تا افراد بتوانند 
بــا تخفیف به این مراکز رفت وآمــد کنند. برای یافتن 
مراکز منتخب دارای تخفیف اسنپ، می توانید عبارت 
«واکســن»، «واکسیناســیون» یا «کرونا» را در بخش 

جست و جوی نقشه  اسنپ جست وجو کنید.

ماجرای خاصیت آهنربایی در ناحیه تزریق 
واکسن کرونا 

 وقوع احتمالی پیک پنجم
 با کرونای هندی

شــرق: دبیر کمیته علمی کشــوری کووید  ۱۹  �
به مباحثــی درباره خاصیــت آهنربایی در ناحیه 
تزریق واکســن های کرونا پاسخ داد. دکتر عاطفه 
عابدینــی گفــت: پیش بینی ما این اســت که در 
صورت وقــوع پیک پنجم کرونا ایــن پیک با نوع 
هندی خواهــد بود. اینکه بگوییم چون واکســن 
زدم پس ماسک را کنار بگذارم، امکان پذیر نیست؛ 
چون هم ایمنی زایی جمعی با واکســن به درصد 
مد نظر نرسیده است و هم از تأثیر واکسن در برابر 
ویروس هــای جهش یافته اطلاع دقیــق نداریم. 
توصیــه فعلی ما همچنان اســتفاده از ماســک 
اســت. عابدینی در ادامــه صحبت هایش درباره 
تداخل های دارویــی با واکســن های کرونا تأکید 
کرد: داروهای رقیق کننده خــون مثل وارفارین و 
آسپیرین هیچ تداخلی با واکسن ندارد و بر اساس 
دســتورالعمل ترومبوز حتی اگر کســی ســابقه 
آمبولی ریه، لخته ریه و لخته در پا داشــته باشد، 
اصلا نمی گوییم واکســن نزنــد و احتمال چند در 
میلیون بروز لخته، ربطی به داروهای رقیق کننده 
خون و سابقه در آمبولی ندارد و احتیاج به قطع 
داروهــا نیســت. عابدینی همچنین در پاســخ به 
ســؤالی درباره کیلیپ هایی در فضای مجازی که 
نشــان می دهد در محل تزریق واکســن خاصیت 
آهنربایی ایجاد شده اســت نیز گفت: این شایعه 
در فضای مجازی رؤیت می شــود و توضیحات و 
توجیهات غیر علمی هم شنیده می شود. واقعیت 
این اســت خود مــا هــم در حــال کار روی این 
موضوع هســتیم. این عارضه فقــط در ایران رخ 
نداده اســت، این قضیه در هر برندی می توانست 
رخ دهد؛ حتی گروهی گذاشتیم روی این موضوع 
کار کنند و توجیه علمی داشته باشیم. فرضیه ما 
این است که هیدروکسید آلومینیوم یا جیوه در این 
واکسن شاید توجیه این موضوع باشد. برخی هم 
گفتند اصلا شــاید این موضوع ربطی به واکســن 
نداشــته باشــد. این موضوع خطرناک نیســت و 
موقت خواهد بود و مرگ  و میر به دنبال نداشــته 
است. تئوری هایی داریم اما باید صبر کنیم بررسی 
کامل شــود. اگر بدانیم بروز خاصیت ذکر شده به 
خاطر واکسن است، شاید لازم باشد تعدیلاتی در 
ساختار واکسن رخ دهد؛ اما این احتیاج به تحقیق 

و مستندات دارد. 

شــرق: دکتر عبدالحسین ساســان،  عضو هیئت علمی 
دانشکده اقتصاد دانشــگاه اصفهان و همچنین منتخب 
اول مردم اصفهان در نخستین دوره شورای اسلامی شهر 
اصفهان اســت. او چه در مدیریت شهری اصفهان و چه 
در دانشکده اقتصاد این کلان شهر، آثار زیادی از خود بر 
جای گذاشته. ساســان کتابخانه بزرگ دانشکده اقتصاد 
را بنیان کرد و همچنین «دفتر برنامه ریزی شهری» را در 
شهرداری اصفهان تأســیس کرد. نگاه تیزبین او در تمام 
این ســال ها از رصد عملکرد مدیران شهری غافل نبوده 
است و به عنوان یک متخصص و فردی که تجربه اجرائی 
مرتبط هم دارد، نگاهی منتقدانه و دقیق به موضوعات 
شــهری دارد. در این گفت وگو با عبدالحســین ساسان 
درباره عملکرد و نتایج خروجــی تصمیمات و اقدامات 
مدیــران شــهری در دوره پنجــم و همچنین معضلات 

اصفهان گفت وگویی کرده ایم که در ادامه می خوانید.

 به نظرتان مهم ترین مســئله شهری اصفهان در  �
ســال های کنونی چه موضوعی بــوده؟ آیا مدیریت 
شــهری کنونی اصفهان بــرای این مســئله خاص 
(مهم تریــن مســئله شــهری اصفهــان) به صورت 

مشخص کاری کرده است؟
مشــخص کردن مهم ترین مسئله شــهری اصفهان 
ناممکن اســت. اصفهان نیز مانند همه شهرهای دیگر 
درگیر مســائل و دشــواری های بســیاری بوده و هست 
که شــماری از آنها کشوری و شــماری دیگر منطقه ای 
اســت. چالش های کلان یا کشــوری که اصفهان هم با 
آنها روبه رو است عبارت اند از: ۱) مهاجرت سرمایه های 
مالــی، مدیریتی، هنری و علمی از کشــور و به تبع آن از 
شــهر اصفهان. ۲) کمبود کارآفرین و ســرمایه گذار و در 
نتیجه شــدت گرفتن مســئله بی کاری به ویــژه بی کاری 
جوانــان. ۳) فقر همگانــی هم زمان با افزایش شــدید 
اختلافات طبقاتی و فرهنگی. شــاید بتوان گفت ریشــه 
هر سه دشــواری پیش گفته در حقیقت یکی است و آن 
هم مهاجرت سرمایه ها از کشور است؛ ولی در هر صورت 
مدیریت شــهری چنــدان نمی توانــد این دشــواری را 
مرتفع کند؛ چــون انگیزه بخش بزرگــی از مهاجرت ها 
فرهنگی-اجتماعی است که ریشه در قوانین و مقررات 
و سیاســت های کلان کشوری دارد؛ بنابراین برای داوری 
درباره مدیران شــهری و منطقه ای صرفا باید به حیطه 
مســئولیت ها و اختیــارات آنهــا یعنــی دشــواری ها و 
چالش های منطقه ای پرداخت. دشواری ها و چالش های 
منطقه ای اصفهان عبارت اند از: ۱) خشک سالی و بی آبی 
در روســتاها و شهرهای کوچک اســتان که اقتصاد آنها 
عمدتا بر پایه کشــاورزی، دامداری و صنایع روستایی بنا 
شده بود و اکنون با کمبود آب، مشاغل آنها از میان رفته 
است. بدیهی است که صاحبان مشاغل از دست رفته در 
بخش کشــاورزی، دامداری و صنایع روســتایی چاره ای 
جــز مهاجرت و کوچ نشــینی ندارنــد. نزدیک ترین و در 
دسترس ترین مکان برای مهاجرت شهر اصفهان است. 
باعث افتخار مدیران شــهری و شهروندان اصفهان  بود 
اگر آب، ســرمایه، کارخانه و امکانات کافی وجود داشت 
تــا این مهاجــران عزیز را بــا آغوش بــاز بپذیرند. حتی 
می توان گفت اگر امکانات وجود داشــت، شهر اصفهان 
به همه این مهاجران نیازمند بود؛ ولی متأســفانه شهر 
اصفهان نیز همانند همه روســتاها و شهرهای کوچک 
اطراف آن، خود دچار خشک ســالی و کمبود شدید آب 
اســت؛ بنابراین مدیریت شهری دوره پنجم یا باید منابع 
جدید آب شیرین و فرصت های شغلی برای این عزیزان 
فراهم بیاورد یا از آنها خواهش کند که به جای اصفهان 
به شهرهای دیگری مهاجرت کنند. این هر دو راه حل به 
بن بست کامل رســیده است. مدیران شهری دوره پنجم 
نه می توانند منابع جدید آب فراهم کنند و نه می توانند 
منابع آبــی را که در دهه های پیــش از اصفهان قرض 
گرفته شــده بود، پــس بگیرند؛ بنابرایــن می توان گفت 
تأمین آب جدیــد مورد نیاز دیگر یک چالش شــهری یا 
منطقه ای نیست و به یک چالش ملی تبدیل شده است. 
از ســوی دیگر مدیریت شــهری دوره پنجم نمی تواند از 
صاحبان مشــاغل از دســت رفته درخواســت کند که به 
اصفهان مهاجرت نکنند؛ چون مردم منتظر دعوت نامه 
از هیچ کس نیستند و به فرش قرمز هم نیاز ندارند. آنها 
شبانه در حاشیه شــهر یک کلبه گلی یا آجری با سقف 
حلبی می ســازند و ساکن می شــوند. رفته رفته چالش 
حاشیه نشــینی به چالش اصلی شــهر اصفهان تبدیل 
شده اســت. بی گمان رشد و گســترش حاشیه نشینی تا 
ســال های قابل پیش بینی ادامه خواهــد یافت و تأمین 
آب، فرصت شــغلی، خدمات بهداشــتی و  آموزشــی، 
امنیت و حتی هوای ســالم برای تنفس حاشیه نشــینان 
را دشــوارتر خواهد کرد. بدیهی اســت که این دشواری 
به شــهروندان قدیمی و مهاجران گذشــته اصفهان نیز 

سرایت خواهد کرد.
 به ســؤال اول بازگردیــم؛ دربــاره چالش های  �

مختلف اصفهان صحبت می کردیم.
بله، دومین چالش منطقه اصفهان چالش پروژه های 
ناتمام یا نیمه کاره بود. بهتر بگویم این نخستین چالشی 
است که ماهیت منطقه ای داشت و حقیقتا در چارچوب 
اختیارات و مســئولیت های مدیریت شهری بود. پیش از 
آنکه مدیریت شــهری کنونی بر سر کار آید، پنج ابرپروژه 
یا مگاپروژه دچار بحران شــدیدی بودند. این ابرپروژه ها 
عبارت اند از؛ مترو، ســالن اجلاس، سالن نمایشگاه های 
بین المللی اصفهان، پیاده راه چهارباغ و هتل جهان نما.

اگر بخواهم از موفقیت دوره پنجم مدیریت شــهری 
در حــل چالش های منطقه ای ســخن بگویــم، ترجیح 
می دهم به جای نکوداشــت مدیــران، از روش های آنها 
ســخن بگویم  و آن روش ها را تجلیل کنم. مدیران دوره 
پنجم به ویژه شهردار این دوره پیش از تصدی مسئولیت، 
اســتراتژی اصلی خــود را اتمــام پروژه هــای ناتمام و 

خــودداری از کلنگ زنــی پروژه های 
جدیــد اعــلام کردند. من ستایشــگر 
این روش کار و این استراتژی هستم، 
نه ستایشــگر افراد و شــخصیت ها. 
من موفقیت اصلی مدیران شــهری 
ایــن دوره را در کارهایــی کــه انجام 
دادنــد، نمی بینم  بلکــه در کارهایی 
که انجــام ندادند، یعنــی خودداری 
بی حد و حصــر  کلنگ زنی هــای  از 
دنبال  آنها  اگر  حساب نشده می دانم. 
سیاست های پوپولیستی رفته بودند و 
و کمیاب شهرداری  ارزشمند  بودجه 
را میان صدها یا هــزاران پروژه فاقد 
توجیــه اقتصادی خرد کــرده بودند، 
هرگز نمی توانســتند در عرض مدت 
کوتاهی خط اول مترو را تمام کنند و 
خط دوم متــرو را نیز به پایان نزدیک 
کنند. اگر مدیران شــهری دوره پنجم 
انضباط مالی سختگیرانه ای نداشتند، 
بین المللی  نمایشــگاه  نمی توانستند 
را کــه در حدود ۱۰ ســال، ۱۵ درصد 
پیشــرفت اجرائی داشــت، در مدتی 
کمتر از ســه ســال به پایان برسانند 
و مــورد بهره بــرداری قــرار دهنــد. 
به همین ترتیب سالن اجلاس سران را 

که به یک مســئله غیرقابل حل تبدیل شده بود و در دام 
مشکلات حقوقی و قضائی فراوان و پی درپی پیمانکاران 
درگیر بود، بــه بهره برداری نزدیک کنند. من به هیچ وجه 
از مدیریت شــهری پنجم تجلیل نمی کنم  ولی به شدت 
از اســتراتژی رهایی بخش آنها یعنی پرهیز از کار جدید 
پیش از اتمام پروژه های ناتمام تجلیل می کنم و آن را راز 

اصلی موفقیت و کامیابی مدیریت آنها می دانم.
 جدا از به ثمر رساندن پروژه های نیمه تمام، ساخت  �

انجام شــده  پروژه های  از  اصفهــان  حفاظتی  حلقه 
توسط مدیران این دوره شهرداری اصفهان بود. نگاه 

شما به این ابر پروژه چگونه است؟
بلــه. مدیــران دوره پنجــم مدیریت شــهری پس از 
اطمینــان از اجرای پروژه هــای نیمه تمام و حتی پس از 
به اتمام رســاندن یکی، دو پروژه، برنامه ریزی برای پروژه 
جدید خودشــان را هم آغاز کردند. شــاید از پایان ســال 
۹۷ یک ابرپروژه یا ابرســاخت کار تازه طراحی شــد. نام 
آن «حلقــه حفاظتی اصفهان» اســت. حلقه حفاظتی 
اصفهان نام بســیار زیبایی اســت؛ چون ممکن است در 
آینده این اســم، مسمای خودش را هم پیدا کند. مسمای 
حلقــه حفاظتــی در دنیا عبــارت اســت از جنگل های 
دست کاشــت که حد و حدود شهر را از شــهرهای دیگر 
یا بیابان ها تعییــن می کند و به اصطلاح مرزهای شــهر 
را تثبیــت می کند. حلقــه حفاظتی چیزی اســت مانند 
دیوارهای برج و بارو یا خندق هایی که در گذشــته به دور 
شهرها احداث می شد تا در مقابل تهاجم های بیگانگان 
مصون بماننــد. در حال حاضر حلقه حفاظتــی در برابر 
اشــغال نظامی نیســت، بلکه در برابر گســترش بدون 
حســاب و غیرقابل کنترل ابعاد شــهرها انجام می گیرد. 
یکی از متخصصان بزرگ بین المللی حوزه شهرســازی و 
برنامه ریزی شهری که میهمان سمیناری در تهران بوده، 
بزرگ ترین مشکل تهران را این موضوع می داند که میان 
محلات مختلف حایل یا حلقه حفاظتی وجود نداشــته 
و این نشــان نمی دهد که چه محله ای در چه زمانی به 
شهر ملحق شده یا روستا بوده است. به هر حال امیدوارم 
نام حلقــه حفاظتی اصفهــان که اکنــون به عنوان یک 
بزرگراه ترافیکی بســیار بســیار کارســاز و کارآمد تعریف 
شــده، در آینده بامســماتر شــود و به یک حلقه سبز از 
درختان سازگار با خشک ســالی و درختان بومی منطقه 
هم تجهیز شود. در  نهایت این پروژه یکی از سودمندترین 
پروژه های شهری در دهه های اخیر شهر اصفهان است. 
چرا؟ چون این ابرســاختار بار سنگین ترافیک، آلودگی و 
تصادفات پی درپی را از دوش مناطق مســکونی اقشــار 
آســیب دیده یا آســیب پذیر در خیابان های بعثت، سه راه 
نقشــینه،  زینبیه و اتوبان شــهید آقا بابایی و محله حصه 

برمی دارد. این پروژه از تأسیســات پرهزینه ای برخوردار 
اســت مانند پل آفتاب با بیش از ۲۰۰ میلیارد تومان که 
برای آزادســازی و ســاختمان آن هزینه شده و یکی از 
ســاختارهای افتخارآفرین این پروژه اســت. در بزرگراه 
شــهید اردستانی که رفت و آمد خودروهای سنگین را از 
دو منطقه ۱۴ و ۷ حذف خواهد کرد، تجهیزات بســیار 
بزرگی در این پروژه هســت؛ مثل پل های چهارسطحی 
شهید ســلیمانی که در کنار کارخانه قند اصفهان اجرا 
شده و روانی این بزرگراه و همچنین اتوبان شهری جی 
را بــه وجود مــی آورد. به این ترتیب این پــروژه جدید و 
صدها پروژه منطقه ای شاید نتوان گفت مگاپروژه بلکه 
می توان گفت ســاخت کار، در مناطق شهری اصفهان 
هم در این مدت تعریف و اجرا شــد. در طرح خط دوم 
مترو ۱۶ ایســتگاه پیش بینی شده که ۱۲ عدد از آنها در 
دســت اجراست. پیشرفت این ایســتگاه ها از ۲۰ تا صد 
درصد ثبت شــده که به طــور میانگین حدود ۶۰ درصد 
آنها را می توان اجراشــده نامید. بخش بزرگی از تونل 
خط دوم مترو نیز حفاری شــده و کار حفاری باسرعت 
ادامه دارد. افــزون بر این ابرپروژه های نیمه تمام، ده ها 
و ده هــا پروژه ناتمام دیگر که اکثرا در محلات و مناطق 
و مطالبــات روزمره مــردم بودند، به علاوه آب رســانی 
فضای ســبز، خریداری هرســاله چندین هزار تانکر آب 
شیرین برای نجات درختان پارک ناژوان که در حقیقت 
مانند ریه های شــهر اصفهان کار می کند در دوره پنجم 
مدیریت شــهری اصفهان به اجرا درآمده است. جالب 
اینجاســت که همــه ایــن اقدامــات در دوران تحریم 
اقتصادی و رکود تورمی شدید انجام گرفته است. حدود 

یک سال  ونیم اخیر نیز پاندمی کرونا از یک سو بر عملیات 
اجرائی تأثیر گذاشــته و از سوی دیگر رکود تورمی حاکم 
بر دوره پنجم مدیریت شــهری را به مراتب افزایش داده 
اســت. ازاین رو گمان می کنم باید میزان محدودیت ها و 
موانع این دوره را در کنار دستاوردهای آن بررسی کرد تا 

بتوان به نتیجه گیری علمی و دقیق نائل شد.
 شــهرداری اصفهان با وجود همه این عملکردها  �

ولی باز هم از سوی جریان هایی مورد بی مهری قرار 
گرفته است؛ نظر شما در این باره چیست؟

واقعا در بیان یکی از موانع و محدودیت ها افزون بر 
آنچه پیش از این یاد کردم، می توان از وجود دودستگی 
و تضادهای آنتاگونیســتی ریشه دار در شهر اصفهان نام 
برد. احتمالا دودســتگی در شــهر اصفهان یک ســنت 
کهن ســال و تاریخی اســت که حتی مدرنیته نتوانسته 
ابعاد آن را کاهــش دهد. امروزه گروه ذی نفوذی وجود 
دارد که هنگام مدیریت دوستان خود بسیار انعطاف پذیر 
و مهربان اســت. برایش مهم نیســت کــه در یک دوره 
۱۳ساله یا هیچ کاری انجام نشود یا پروژه های مصیبت زا 
و فاجعه آفرینی مانند دو طبقه کــردن خیابان ها به اجرا 
درآید. هیچ کــس نمی تواند درباره تأثیــر دوطبقه کردن 
خیابان ها یا تأثیرنداشــتن آن بر محیط زیست، زیباسازی 
و ترافیک شــهر ســخنی بگویــد. به همین دلیل اســت 
که بــدون ارزیابی، طرح هــای فاقد توجیــه اقتصادی، 
زیست محیطی و زیباشناختی به اجرا درمی آید و صدای 
اعتراض هیچ کس شــنیده نمی شــود. در ایــن دوره ها 

اســت  آزاد  هــم  دوچرخه ســواری 
و مدیــران شــهری می تواننــد برای 
کاهش افســردگی مــردم گروه های 
موســیقی را نیز بــه کار بگیرند؛ ولی 
در دوره مدیریــت گروه غیروابســته، 
کارشکنی و مخالفت به اوج می رسد 
و هیچ تبلیغی برای بیان موفقیت ها 
انجام نمی شــود. امید است مدرنیته 
ارتباطی،  تکنولوژی های  به خصوص 
افزایش  را چنــان  فرهنــگ  ســطح 
دهد که همــه از کارهای ســودمند 
یکدیگر برای جامعــه تجلیل کنند و 
کارهــای فاقد توجیه و غیرســودمند 
را با زبان مهربانانــه به یکدیگر تذکر 
دهنــد و روزی را شــاهد باشــیم که 
شــهر اصفهان از جنگ های تاریخی 

این چنینی رهایی یابد.
  به نظر شــما شــهرداری  �

اصفهــان در ایــن دوره موفــق به 
اقدامات کالبدی شد؟

می تــوان همه اینهــا را اقدامات 
شــهرداری  ولــی  نامیــد؛  کالبــدی 
اصفهان در زمینه اقدامات فراکالبدی 
یا نرم افــزاری نیــز موفقیت هایی به 
دست آورده است. تصورم این است 
که مثــلا اهدای ۷۰۰ دســتگاه تبلت بــه دانش آموزان 
محروم شهر که قطعا سرمایه های اصلی آینده کشور و 
استان هستند، می تواند یکی از برجسته ترین کارها باشد؛ 
چون در دوران کرونا رفتن به مدارس تعطیل شــده بود 
و آموزش از طریق دســتگاه های هوشــمند یا ارتباطات 
هوشمند مثل تلفن و تبلت انجام می شد. به این ترتیب 
اهدای ۷۰۰ دســتگاه تبلت به معنای جلوگیری از ترک 
تحصیل یا انقطاع تحصیلی ۷۰۰ نفر است که اینها فقط 
دانش آموز نیســتند، اینها اکثــرا برگزیدگان خانواده های 
شهروندان هســتند و هرکدامشان سازنده آینده خانواده 
خودشان به حســاب می  آیند؛ بنابراین نجات آموزش در 
ایــن دوران یکی از ظریف ترین کارهایی اســت که انجام 
شده. می توان از برنامه اصفهان ۱۴۰۵ هم به عنوان یک 
کار ارزنــده فراکالبدی نام برد. ســاخت کار تدوین طرح 
جامع هم کار بســیار ارزنده ای اســت که در این دوره با 
مشــارکت مردم انجام شد. افق طرح جامع اصفهان به 
پایان رسیده بود و طرح جامع جدیدی مورد نیاز بود که 
کاملا به روش های تازه و با پیشــرفت تکنولوژی و شیوه 
کار انجــام گرفت و می توان گفت یکی از ســرمایه های 
نرم افزاری که برای نسل های آینده گذاشته شده، همین 
طرح جامع اســت. تاکنون از موفقیت ها سخن گفتم و 
فکر می کنم همه شــهروندان اصفهان داوری خواهند 
کــرد که ایــن دوره، دوره ای درخشــان در تاریخ شــهر 
اصفهان بوده اســت؛ اما آرزوهایی هم که داشتم که در 

این دوره برآورده نشد.

  مثلا چه آرزوها و چه پروژه هایی؟ �
باید یــاد کنم نه برای اینکه انتظار داشــته باشــم 
در باقی مانــده دوره مدیریت پنجم ایــن کارها عملی 
شــود، بلکه طرح ماجرا می کنم که در دوره بعد مورد 
توجه مدیران شــهری و شورای شــهر قرار بگیرد و آن 
نکته عبارت اســت از اجــرای توســعه کیفی به جای 
گســترش های کمی یا به نحو دیگــری در پیش گرفتن 
ابرســاختارهای کیفیتی به جای ابرساختارهای کمیتی. 
منظورم به طور مشــخص چیســت؟ اســتحضار دارید 
جمله بســیار معروفی منســوب به وینستون چرچیل، 
نخست وزیر دوران جنگ جهانی دوم انگلستان هست 
که گفت: ما شــهرهای خودمان را می سازیم و شهرها 
انسان های آینده را می سازند. در حقیقت کاملا می توان 
دید و حس کرد که شــهروندان هر شــهر با شهر دیگر 
تفاوت هــای فرهنگــی دارند کــه این تفاوت هــا را از 
محیط گرفته اند و نه ژنتیکی اســت و نه وراثتی، بلکه 
از محیط و به خصوص از محیط مهدکودک و دبســتان 
شــروع می شــود و حتی اگر در دبیرستان شرایط خوب 
نباشد، کسی که مهدکودک و دبستان خوبی داشته، در 
دبیرستان با خودسازی کار را ادامه می دهد. من طبیعتا 
در آنچــه می گویم توجه دارم که وظیفه کیفی ســازی 
آموزش وظیفه خاص شــهرداری ها نیست و می دانم 
کــه مأموریت آموزش و پرورش اســت؛ اما گاهی حتی 
مدیریت شهری ناگزیر است با درک دقیق واقعیت های 
سیاســی کشور و درک واقعی از اینکه آموزش و پرورش 
جزء اولویت های هزینه های دولت نیست، کیفی سازی 
آموزش و پرورش را جزء اولویت هایش قرار دهد. اصولا 
شــمایی که یک دبیرســتان و مدرســه در کشــورهای 
پیشرفته می بینید، بیشتر زمین های ورزشی است و حتی 
گاهی باید بگردید و در عمق ساختمان پیدا کنید. بیشتر 
محیط، زمین های ورزشــی است و دانش آموزان در این 
زمین ها به پرورش جسم و مغز خودشان اقدام می کنند. 
بنابراین تعریف مدرسه باید عوض شود. مدرسه عبارت 
از یک فضــای کوچک و یک ســاختمان بزرگ نســبتا 
بدون زمین ناقص اســت و بایــد تغییر کند. مدارس در 
کشورهای پیشرفته بسیار بزرگ هستند. همه زمین های 
ورزشــی، ورزش های رایج را دارند که هر دانش آموزی 
به علاقه خودش بتوانــد ورزش کند. ترجیح می دهم 
الان که به خصوص شــهر اصفهان تحت فشــار شدید 
مهاجرت ها قرار دارد و نیازمند است پروژه های کیفیتی 
جای پروژه های کمیتی را بگیرد، مدیریت شهری بتواند 
در مدارس دولتــی موجود زمین ها و خانه های اطراف 
مدارس را بخرد و با حفظ مالکیت شهرداری که قطعا 
قابل انتقال نیست، آنها را به ورزشگاه تبدیل کرده و در 
اختیار مدارس و سرمایه های آینده شهر یعنی کودکان 
و نوجوانان قرار دهد. این کار یکی از ابرساخت کارهایی 
است که من تصور می کنم باید تدریجا این دیدگاه گفته 
شــود و پرورش پیدا کند و افکار عمومی آماده شــوند 
که در آینده هر  چه زودتر مدیریت شــهری به این مهم 

همت بگمارد. 

گفت وگو با دکتر عبدالحسین ساسان، اقتصاددان و کارشناس شهری، درباره عملکرد مدیریت شهری اصفهان
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آگهى دعوت به مجمع عمومى فوق العاده انجمن علمى هیدروپلیتیک ایران
 *نوبت اول *

بدینوسیله از کلیه اعضاء پیوسته انجمن دعوت مى شود تا در جلسه مجمع عمومى 
فوق العاده انجمن علمى هیدروپلیتیک ایران که در روز شنبه مورخ 29 خردادماه 
1400 از ساعت 18 نشانى تقاطع جلال و چمران شمال،  دانشگاه تربیت مدرس، 

دانشکده علوم انسانى، تشکیل مى شود حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

تعیین هیات مدیره انجمن براساس آرا اخذ شده در انتخابات هیات مدیره
*جهت کسب اطلاعات بیشتر با آدرس ایمیل 

در تماس باشید.
iranhydropolitics@gmail.com

هیات موسس انجمن هیدروپلیتیک ایران

آگهى دعوت مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده شرکت کارتن سازى 
تهران با مسئولیت محدود ثبت شده به شماره 12793 شناسه ملى 

10100491816
منحله و در حال تصفیه نوبت دوم 

نظر به اینکه جلسه مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده نوبت اول مورخ 
1400/03/10  به حد نصاب قانونى نرسید لذا بدینوسیله از کلیه شرکاء 
دعوت میگردد تا در جلسه مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده نوبت دوم 
که در ساعت 10 روز 1400/03/29 درنشانى واقع در خیابان دکتر مفتح  
میدان هفت تیر پلاك 5 مجتمع نگین آبى طبقه دوم واحد 202 تشکیل مى 

گردد حضور بهم رسانید.
دستور جلسه:تغییر نشانى محل تصفیه *مدیر تصفیه - مهرداد اکبریه 

 

برگ سبز ، کارت سوخت و کارت شناسایی  خودرو  پژو   ۲۰۶  
 تیپ ۵ رنگ سفید  مدل ۱۳۹۶ به شماره پلاک ایران 

۱۰ _ ۶۲۸ ل ۵۴ و شماره موتور 172B0028182 و شماره 
شاسی NAAP13FE4HJ139465 و شماره بدنه 
 HJ139465 به نام  مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

 برگ سبز خودرو پژو پارس TU5 رنگ سفید مدل ۱۳۹۹
 به شماره پلاک ایران ۴۰ - ۸۴۶ ب ۸۴ و شماره موتور 

 164B0273584 و شماره شاسی 

 NAAN11FE9LH307130 به نام 
 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب   فرزند 
عباس به شماره شناسنامه ۲۲ صادره از شمیران در مقطع کارشناسی 

ارشد رشته مهندسی معماری صادره از واحد دانشگاهی تهران مرکزی 
با شماره ۲۳۷۵۹۰ و تاریخ ۱۸ / ۰۳ / ۱۳۸۴ مفقود گردیده است . از 

یابنده تقاضا می گردد اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران 
مرکزی  به نشانی تهران ، خ آزادی ، خ اسکندری شمالی ، خ فرصت 
شیرازی ، پلاک ۱۳۶ ، صندوق پستی ۷۶۸ / ۱۳۱۸۵  ارسال نماید .

آگهی فقدان مدرک تحصیلی
گواهینامه موقت تحصیلی اینجانب  فرزند یداله به شماره 
ملی ۳۵۵۹۸۵۵۴۳۸ صادره از تنگستان در مقطع کارشناسی ناپیوسته 

رشته آموزش ابتدایی  صادره از واحد دانشگاهی آزاد بوشهر به تاریخ 
صدور ۱۳۷۵/۱۱/۱۵ مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد از یابنده 

تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد بوشهر به 
نشانی بوشهر ، خیابان شهید مطهری رو به روی سازمان آتش نشانی 

ارسال نماید.
 کارت خودرو  سایپا  131SE  رنگ سفید مدل ۱۳۹۶ 

 به شماره پلاک ۵۱۴ ق ۱۲ ایران ۱۰ 
و شماره موتور M13/5955162 و شماره شاسی 

NAS411100H1047231 به نام  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.


